

KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 11 DISEMBER 2014 (KHAMIS)

Bil	Tajuk	Akhbar
1	KL, SEOUL tubuh jawatankuasa kerjasama ekonomi	Berita Harian
2	Seoul harap KL bantu jaga keamanan, keselamatan	Berita Harian
3	Sepakat jalin kerjasama ekonomi	Utusan Malaysia
4	Malaysia, Korea selatan tingkat kerjasama forensik digital	My Metro
5	Malaysia dan Korea Selatan pertingkat kerjasama forensic digital	Bernamea.com
6	UTP anjur persidangan saintifik ke-23 persatuan mikroskopi M'sia 2014	Bernamea.com
7	Sultan Perak dahului 102 penerima darjah dan bintang kebesaran selangor	Bernamea.com

KERATAN AKHBAR
BERITA HARIAN (BISNES) : MUKA SURAT B1 & B2
TARIKH : 11 DISEMBER 2014 (KHAMIS)

Najib pada mesyuarat dua hala bersama Geun-Hye (dua dari kanan) di Seoul, semalam.
(BERNAMA)



KL, SEOUL

TUBUH JAWATANKUASA KERJASAMA EKONOMI

» Malaysia, Korea Selatan perluas skop gelombang kedua Dasar Pandang ke Timur

Daripada Ahmad Naim Tahir di Seoul

Malaysia dan Korea Selatan bersejutu menubuhkan jawatankuasa bersama dalam usaha memajukan lagi kerjasama ekonomi dan perdagangan.

Perdana Menteri, Datuk Seri Najib Razak, berkata penubuhan Jawatankuasa Kerjasama Ekonomi itu dipersetujui pada mesyuarat dua hala di antara delegasi negara dan Korea Selatan, di sini, semalam.

Beliau yang mengetuai delegasi Malaysia pada mesyuarat dengan Presiden Korea Selatan, Park Geun-Hye, berkata jawatankuasa berkenaan akan meng-

ambil keputusan tertentu yang boleh memajukan lagi kerjasama ekonomi dan perdagangan antara kedua-dua negara.

"Malaysia akan diketuai oleh Menteri Perdagangan Antarabangsa dan Industri, Datuk Seri Mustapa Mohamed, manakala bagi pihak Korea Selatan, belum diputuskan lagi, tetapi mungkin oleh menteri luarnya.

"Antara tumpuan jawatankuasa ini ialah melihat pelaksanaan gelombang kedua Dasar Pandang ke Timur," katanya pada sidang media bersama media Malaysia, di Seoul, semalam.

Sesi dialog

Najib yang juga Menteri Kewangan sebelum itu menghadiri sesi dialog bersama

pemimpin utama industri di Korea Selatan di sebuah hotel di sini dan mesyuarat dua hala bersama Geun-Hye di Istana Presidensi, Rumah Biru.

Yang turut serta, Mustapa; Menteri Teknologi, Sains dan Inovasi, Datuk Seri Dr Ewon Ebin; Timbalan Menteri Luar, Datuk Hamzah Zainuddin; Utusan Khas Perdana Menteri ke Asia Timur, Datuk Seri Tiong King Sing dan Duta Besar Malaysia ke Korea Selatan, Datuk Rohana Ramli.

Perdana Menteri berkata, kedua-dua negara juga bersetuju supaya skop Dasar Pandang ke Timur diperluaskan dalam gelombang kedua yang turut mengandungi dokumen panduan bertumpu kepada 12 bidang berkepentingan bersama.

• Bisnes B2

⊙ **RM2.4 BILION**
pelaburan syarikat Korea di Bintulu

⊙ **12 BIDANG**
tumpuan gelombang kedua Dasar Pandang ke Timur

Kerjasama dua hala tumpu sektor strategik

⊙ Dari Bisnes 1

"Tumpuan khusus kerjasama Malaysia dan Korea Selatan menerusi gelombang kedua ini kepada sektor strategik membabitkan bidang automotif hingga penyelidikan dan pembangunan (R&D) gunaan, selain pembangunan sumber manusia. Perincian lanjut sedang diusahakan oleh pegawai kedua-dua negara," katanya.

Sementara itu, Najib berkata, ada syarikat Korea berminat melabur sehingga RM2.4 bilion dalam bidang petrokimia untuk mengeluarkan 'polyetherane' di Bintulu, Sarawak dengan sasaran memulakan operasinya tahun depan, tetapi bergantung kepada bekalan gas yang boleh disediakan oleh PETRONAS.

Begitu juga, syarikat Lotte-Titan Chemical yang sebelum ini melabur RM7.3 bilion dalam industri petrokimia di Pasir Gudang, Johor, turut berhasrat melabur antara RM10 hingga RM14 bilion untuk memperluaskan operasinya di Bintulu, tetapi perlu berbincang terlebih dulu dengan Petronas mengenai bekalan gas.

Selain itu, beliau berkata, syarikat gergasi elektronik Korea Selatan, LG Electronics bersama Proton Holdings kini dalam proses mengeluarkan kereta elektrik, Iriz.

"Ia dalam peringkat ujian, tetapi hasilnya setakat ini menggalakkan. Perlu buat beberapa keputusan sebelum kereta elektrik itu dapat dikomersialkan," katanya.

Seoul harap KL bantu jaga keamanan, keselamatan

» Korea Selatan tertarik dengan amalan dasar kesederhanaan, progresif kita



Ahmad Naim Tahir

ahmadnaim@bh.com.my

► Seoul

Korea Selatan berharap Malaysia memainkan peranan sebagai anggota tidak tetap Majlis Keselamatan Pertubuhan Bangsa-bangsa Bersatu (UNSC) untuk memastikan keamanan dan keselamatan Semenanjung Korea.

Perdana Menteri, Datuk Seri Najib Razak, berkata Presiden Korea Selatan, Park Geun-Hye menyatakan demikian pada mesyuarat dua hala delegasi kedua-dua negara di Istana Presiden, Rumah Biru, di sini semalam.

Najib yang dalam rangka lawatan rasmi ke negara ini sehingga Jumaat, berkata Korea Selatan mahu jirannya, Korea Utara mematuhi resolusi ditetapkan Pertubuhan Bangsa-bangsa Bersatu (PBB), khususnya berkaitan program pembangunan nuklear.

"Ia (pembangunan nuklear) adalah satu perkara yang dunia perlu tekankan supaya Korea Utara patuhi segala resolusi yang ditetapkan oleh PBB,"



Geun-Hye bersalam dengan Najib sebelum mesyuarat dua hala delegasi kedua-dua negara di Istana Presiden, semalam. [FOTO EPA]

katanya pada sidang media bersama wartawan Malaysia, di sini semalam.

Beliau sebelum itu menghadiri sesi dialog bersama pemimpin industri Korea Selatan di sebuah hotel, di sini, yang diadakan selepas mesyuarat dua hala dengan Geun-Hye.

Yang turut hadir, Menteri Perdagangan Antarabangsa dan Industri, Datuk Seri Mustapa Mohamed; Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi, Datuk Seri Dr Ewon Ebin; Timbalan Menteri Luar, Datuk Hamzah Zainuddin; Utusan Khas Perdana Menteri ke Asia Timur, Datuk Seri Tiong King Sing serta Duta Besar Malaysia ke Korea Selatan, Datuk Rohana Ramli.

Perdana Menteri yang akan menghadiri Sidang Kemuncak Peringatan 25 Tahun Hubu-

ngan Dialog ASEAN-Korea Selatan di Busan, hari ini, berkata Geun-Hye juga kagum dengan kejayaan Malaysia memupuk keamanan dalam negara yang mempunyai rakyat berbilang bangsa dan agama.

Tertarik dasar Malaysia

Katanya, Presiden Korea Selatan turut tertarik dengan amalan dasar progresif dan kesederhanaan oleh Malaysia yang diterima semua pihak.

Selain itu, beliau berkata, amalan yang berteraskan Islam oleh Malaysia juga dipuji kerana turut menjaga kepentingan semua pihak, termasuk kedudukan wanita yang dilihat lebih ke depan berbanding negara Islam lain.

Dalam perkembangan berkaitan, Najib berkata, pelaksanaan gelombang kedua Dasar Pandang ke Timur tidak

semestinya menyaksikan jumlah pelajar Malaysia yang dihantar belajar di negara ini, ditambah.

"Memang modal insan masih menjadi teras dasar ini, tapi kita juga bagi tumpuan kepada bidang strategik yang lain. Tak semestinya kita tambah jumlah pelajar untuk dihantar ke Korea, sebaliknya kita tempatkan pelajar ini dalam kursus strategik dan teknologi tinggi," katanya.

Ketika ini, katanya, seramai 589 pelajar Malaysia mengikuti pengajian di negara ini, berbanding 1,126 pelajar Korea Selatan di Malaysia.

"Presiden Korea Selatan juga mahu melihat bahasa mereka diajar di negara kita. Kementerian Pendidikan sudah menghantar guru kita ke sini untuk belajar bahasa Korea," katanya.

